
Совместное заявление журналистских союзов России и Украины по Станиславу 

Асееву, 22 февраля 2018 г., Вена 

 

Мы, представители Национального союза журналистов Украины и Союза журналистов 

России, участники круглого стола в Вене под эгидой Представителя ОБСЕ по вопросам 

свободы СМИ, выражаем глубокую тревогу по поводу судьбы журналиста Станислава 

Асеева. 

 

С июня 2017 года журналист находится под арестом в Донецке.  Единодушное 

требование освободить Асеева высказывали Представитель ОБСЕ по вопросам 

свободы медиа, Международная и Европейская федерации журналистов, ряд других 

международных организаций.  

 

Мы обеспокоены отсутствием доступа к Станиславу Асееву и отсутствием 

информации о состоянии здоровья журналиста. Выражаем солидарность с нашим 

задержанным коллегой и призываем к его освобождению. 

 

 

 

 

Joint statement of the Russian and Ukrainian Unions of Journalists regarding Stanislav 

Aseev, 22 February 2018, Vienna 

 

We, the representatives of the National Union of Journalists of Ukraine and the Russian 

Union of Journalists, the participants of the round table in Vienna under the auspices of the 

OSCE Representative on Freedom of the Media, express deep concern regarding the fate of 

the journalist Stanislav Aseev. 

 

Since June 2017, the journalist has been under arrest in Donetsk. The OSCE Representative 

on Freedom of the Media, the International and European Federation of Journalists and 

several other international organizations have been unanimous in demanding Aseev’s release. 

 

We are concerned about the absence of access to Stanislav Aseev and absence of information 

about the journalist’s health condition. We express solidarity with our detained colleague and 

call for his release. 


